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Inleiding: 

 

Zwerfafval is een toenemend probleem in Gemert-Bakel. Het is slecht voor het milieu en het 
verloedert het landschap. In Gemert-Bakel is een goed initiatief op gang gekomen door de 
vrijwilligers van ‘Schoon Gemert-Bakel’. Er is subsidie beschikbaar. In 2017 is middels een RIN een 
plan van aanpak opgesteld om het zwerfafval aan te pakken. Desondanks ligt overal er nog erg veel 
zwerfafval, zowel in de kernen als het buitengebied. 
 
Vragen: 
Naar aanleiding van de Besluitenlijst Collegevergadering (Niet openbaar) Raad d.d. 8 december 2020: 

Er wordt subsidie van €30.000 verstrekt aan Senzer. Welke prestatie-afspraken zijn hierover met 

Senzer gemaakt?; 

Dit is subsidie die aan de gemeente beschikbaar is gesteld door Nedvang. In opdracht van de 

gemeente gaat Senzer hiervoor de afvalbakken inventariseren zodat deze kunnen worden 

opgenomen in het GBI ter bevordering van een adequate lediging en het waarborgen van een goede 

continuïteit.  

Daarnaast worden er extra uren ingezet voor het verwijderen van zwerfafval en illegale storten. Hier 

valt ook het verkeerd aanbieden van huishoudelijk afval onder. De hotspots worden extra 

onderhouden.  

Er wordt €9.262.50 subsidie toegekend aan bio bottoms voor containertuintjes. Wat zijn precies 

containertuintjes en waar komen deze?; 

Met deze containertuintjes wordt ingezet op gedragsbeïnvloeding, slimmere 

voorzieningen/middelen en investering in de inrichting zodat zwerfafval en vervuiling rondom 

ondergrondse containers voorkomen wordt. Dit betreft een pilot bij succes worden er meer 

containertuintjes geplaatst. 

Hotspots en Locaties zijn  

-Beatrix plantsoen 
-Elisabethstraat 
-Irenestraat 
-Julianastraat 
-Het Gelind 
 



 Foto Bio Bottom-Containertuintjes 
 

Er wordt €25.000 subsidie toegekend aan de Stichting Schoon Gemert-Bakel. Welke prestatie-

afspraken zijn hierover met de Stichting Schoon Gemert-Bakel gemaakt? 

De Stichting Schoon Gemert Bakel, moet eerst nota’s aanleveren en een bijgevoegde verantwoording  

vooraf, pas dan wordt het geld toegekend. 

 

In 2017 is er via een RIN een plan opgesteld over de aanpak van zwerfafval binnen Gemert-Bakel . Is 

er ooit een evaluatie van dit plan van aanpak geweest? Zo ja zijn deze resultaten vastgelegd en 

beschikbaar? Zo nee hoe komt het dat er geen evaluatie heeft plaatsgevonden; 

Er heeft geen evaluatie plaatsgevonden. Daar is geen aanleiding voor geweest. Vanuit politiek niet, 

vanuit management niet. Ook in het RIN staat niets terug over een eventuele evaluatie vandaar dat 

deze ook niet heeft plaatsgevonden. 

 

Is bekend hoeveel zwerfafval per jaar verzameld wordt? Zo ja om hoeveel gaat dit?; 

In 2019 is er ca 92,6 ton afval verzameld. 

In 2020 is er ca 119,3 ton afval verzameld. 

 

Waar wordt het meeste zwerfval gevonden?; 

Het meeste zwerfafval wordt aangetroffen langs de schoolfietsroutes en de hangplekken in de 

directe  omgeving hiervan. Op diverse plaatsen langs deze routes zijn zgn. blikvangers geplaatst om 

vrijkomend afval zoveel mogelijk op te vangen.  

 

Is bekend hoeveel kosten het verwijderen van zwerfafval met zich mee brengt? 

Per jaar bedragen de arbeidskosten voor het verwijderen van zwerfafval en illegale storten ca 84.000 

euro aan structurele kosten. Dit zijn uren van Senzer . [Uur tarief is 17,]  en van gemeente 

ambtenaren. [Uur tarief is 35,]  

Voor 2020 de afvoer en stortkosten bedragen: 

In 2019 ca 17.000 euro 

In 2020 ca 26.000 euro  

 

Wat wordt er gedaan om zwerfafval te voorkomen?; 

De openbare ruimte regelmatig ontdoen van zwerfafval en proberen zo schoon mogelijk te houden 

met de beschikbare middelen werkt preventief.  

Daarnaast heeft in 2019 een educatieproject plaatsgevonden op een aantal basisscholen met 

aandacht voor het zwerfafval. 



Ook wordt er regelmatig aandacht gevraagd via de gebruikelijke communicatiemiddelen voor de 

zwerfafval problematiek en het correct aanbieden van huishoudelijk afval. Daarnaast draaien we nu 

een aantal pilots o.a de containertuintjes, zijn er landelijke opruimdagen en doen we mee aan 

landelijke campagnes zoals Yes we can.  

 

Hoe vindt handhaving plaats?; 

Toezicht vindt plaats vanuit de boa’s.  De overtreder moet op heterdaad worden betrapt tijdens de 

rondes.  In geval van een melding kan het gaan om het dumpen van afval en dan wordt onderzocht 

of er een dader is te achterhalen. Hierbij wordt het afval onderzocht of er personalia bekend is van 

de overtreder.  

 

Zijn er boetes uitgedeeld in verband met het dumpen van afval, zo ja hoeveel?; 

0 boetes uitgeschreven, vaak worden er meldingen gedaan van inwoners betreft dumpingen. Het 

afval wordt dan opgehaald, en er wordt niet achterhaald wie de daders zijn.  

15 dumpingen in 2017 

19 dumpingen in 2018 

17 dumpingen in 2019 

25 dumpingen in 2020  

Let op dit zijn de geregistreerde dumpingen.  

 

Hoe hoog zijn de boetes van het dumpen van afval: 
Voor het op straat gooien van afval is een bedrag van € 140,00 gemoeid. Het dumpen van afval 

gaat om € 390,00. Dit zelfde bedrag geldt als men betrapt wordt tijdens het storten buiten een 

officiële stortplaats. 

 

Wie ruimt het zwerfafval op?; 

Dit wordt opgeruimd door Senzer, de eigen dienst en de vrijwilligers. 

 

Zijn er nog plannen om het fenomeen zwerfafval aan te pakken?; 

Er is subsidie beschikbaar gesteld door Nedvang voor onder andere extra inzet op het verwijderen 

van zwerfafval en het ledigen van de afvalbakken. Wij blijven via de gebruikelijke communicatie 

middelen bij de burgers aandacht vragen voor de zwerfafvalproblematiek en het correct aanbieden 

van huishoudelijk afval.  

 

In hoeverre is er samenwerking met de vrijwilligers van Schoon Gemert-Bakel om in de preventieve 

sfeer actie te ondernemen, denk hierbij aan educatie van jeugd, overleg met de 

Dorpsraden/wijkraden, campagne?; 

De samenwerking met vrijwilligers van Schoon Gemert Bakel is goed. Er vind voortdurend overleg 

plaats tussen de stichting, dorpsraden, vrijwilligers en ambtenaren. Daarnaast heeft de gemeente 

een faciliterende rol, en ondersteunen wij daar waar nodig is.  

 

Hoe kijkt het collega aan tegen dit probleem, welke mogelijkheden ziet zij verder nog en waar liggen 

naar het idee van het college de grootste uitdagingen? 

Het college heeft een goed beeld van het zwerfafval probleem.  Er is landelijk een zwerfafval 

probleem, dat maar blijft toenemen, desondanks hebben wij het probleem redelijk onder controle. 

Wij hebben een goed beeld hierbij en initiatieven zoals schoon Gemert Bakel hebben ook een mooi 

en positief bijdragen geleverd. 

 



Is er onderzoek gedaan hoe andere gemeenten, op een succesvolle manie, met dit probleem 

omgaan? 

Vakliteratuur wordt gevolgd en informeel overleg met collega’s van andere gemeente vind 

doorlopend plaats. Waardevolle tips worden natuurlijk altijd meegenomen. 


